
Termálvíz-visszasajtolás: tiltakoznak a gazdák, 
Szentes gázra kényszerülhet 

Szentes - Januártól vissza kellene sajtolniuk a földbe az általuk kitermelt és 
felhasznált termálvizet a kertészeteknek és az önkormányzatoknak – az uniós 
elıírás szerint. Szentes városának ez 300 milliós költséget jelentene. A határidıt 
várhatóan meghosszabbítják. 

Januártól az uniós környezetvédelmi elıírás miatt 
vissza kellene sajtolniuk a termálvizet az azt 
felhasználó kertészeteknek, illetve településeknek. A 
Fiatal Gazdák Magyarországi Szövetsége tiltakozott 
emiatt, indokolatlannak tartja a szabályozást, az 
ugyanis versenyhátrányt okoz a magyar 
kertészeteknek. A beruházást ugyanis a termelık 
nagy része nem tudná megfizetni. A termálvíz 
felhasználásában nem csak a mezıgazdaság érintett. 
Hódmezıvásárhely és Szentes főtésre is használja, 
ám míg az elıbbiben mőködik visszasajtoló, 
Szentesen a csurgalékvíz a Kurcába kerül. A városon 
átívelı folyó télen ezért nem fagy be. Szirbik Imre, Szentes polgármestere 2009-ben 
parlamenti képviselıként nyújtott be törvényjavaslatot a visszasajtolási kényszerrel 
kapcsolatban, amelyet a parlament végül elfogadott. Ebben az szerepel, hogy egyedi 
felmentést kaphatnak a felhasználók.  
 
– Az uniós szabályozás nem azt mondja ki, hogy vissza kell sajtolni a termálvizet, 
hanem hogy azt különleges geológiai feltételek mellett lehet. A Tiszától keletre lévı 
területen azonban ezek a feltételek nincsenek meg, itt olyan sőrő a termálvízmezı, 
hogy nincs hová visszasajtolni – mondta. Szentes polgármestere hozzátette: a 
városban összesen 32 termálkút mőködik, ezekhez darabonként 2-2 visszasajtolót 
kellene építeni, ami 300 milliós költséggel járna. – Ha a város nem kap felmentést, 
akkor a távfőtést át kellene állítani teljesen gázfőtésre, ami – amellett, hogy évente 
2700 tonna szén- dioxid-kibocsátást jelentene – megháromszorozná a főtési díjakat. 
 
– Turi-Kovács Béla és Vincze László képviselıtársammal már beadványt is készítettünk 
ez ügyben – mondta Farkas Sándor országgyőlési képviselı. – A kertészeti ágazat 
ügyében friss fejlemény, hogy úgy néz ki, a visszasajtolási kötelezettséget 3–5 évre 
prolongálják. A termálvíz felhasználását és a környezetvédelmi elıírásokat azonban 
szigorúan ellenırzik. A kommunális felhasználású termálvíz ügyében illetékes 
államtitkár azt ígérte, további egyeztetések lesznek még ebben az ügyben. Úgy néz 
ki, hogy ahol nagy a termálvíz-felhasználás, mint például Szentesen, szintén 
kitolódhat a visszasajtolási kötelezettség – mondta Farkas Sándor.  
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